
 
 

 
AJUNTAMENT DE 
CAPDEPERA        
(ILLES BALEARS) 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 2/2012 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE 
CAPDEPERA D EL DIA 2  DE MARÇ  DE 2012 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                          
Caràcter de la sessió:                    Ordinària 
Convocatòria:                                Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                   2 
Data de celebració:                       2 de març de 2012 
Lloc:                                                Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   20:03 hores 
Hora de finalització:                    22:00 hores 
 
ASSISTENTS: 
SR.BATLE-PRESIDENT: 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
REGIDORS: 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà 
Sr. Gabriel Jaime Torres Malpesa 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard                                   
Sra. Juana Llull Capó                                               
Sr. Fernando David Martínez Colom                      
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Pedro Sansó Flaquer                              
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous 
       

No hi assisteixen: 
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       



Sra. Maria Pilar Garcia Rosa                             Secretària.:  Sra. Maria del Mar 
Terol Andrés.  
 
Ordre del dia 
 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS: 3/11/11, 29/11/11, 19/12/12 i 9/1/12.  
 
II.- EXP:1-27/11 APROVACIÓ DEFINITIVA ESTUDI DE DETALL. 
 
III.- EXP:182AG/10 MODIFICACIÓ REGLAMENT TAXIS. 
 
IV.- EXP: 29/MA/08 DE PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DEL MODEL DE TARIFES 
PROGRESSIVES D’AIGUA. 
 
V.- EXP: 1/INTERV/2012 MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL ESCOLA 
MÚSICA. 
 
VI.- EXP:22AG/2012 PROPOSTA PSOE-UCAP SOBRE EL MANTENIMENT DELS 
SERVEIS D’URGÈNCIA A L’HOSPITAL DE MANACOR. 
 
VII.- DECRETS I RESOLUCIONS. 
 
VIII.- PRECS I PREGUNTES. 
 
Hi assisteixen el nombre legal de membres per a la vàlida celebració de 
la sessió en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president declara oberta i 
pública la sessió. 
 
************************************************* 
 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ: 
 

 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS: 3/11/11, 29/11/11, 19/12/12 i 9/1/12. 
 
En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 
de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears i l’article 91.1 
del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals, aprovat pel Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, 
el Sr. President demana als membres de la Corporació si algú té alguna 
observació a fer sobre les actes de les sessions anteriors, que van tenir 
lloc els dies 3/11/11, 29/11/11, 19/12/11 I 9/1/12, de les quals s’ha 
expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu 



coneixement, rectificació d’errades o possible formulació 
d’al·legacions, si fos el cas. 
 
El Sr. Pere Fuster, portaveu del grup municipal del PSM, expressa que en 
relació amb el punt desè de l’acta de la sessió de dia 9/1/12 vol que s’hi 
incorpori la següent frase: “que per ara no hi ha dades objectives que 
assegurin que els focs artificials puguin produir aquestos danys”, en 
comptes de “que no hi ha elements que puguin produir aquestos 
danys”.  
 

La Secretària anota la correcció i sense més intervencions, per 
UNANIMITAT dels membres reunits, com que són disset el nombre legal 
de membres del Consistori i quinze els assistents, són aprovades les actes 
de les sessions anteriors, que varen tenir lloc el dia TRES DE NOVEMBRE DE 
2011, VINT-I-NOU DE NOVEMBRE DE 2011, DINOU DE DESEMBRE DE 2011 I 
NOU DE GENER DE 2012. 
 
 
II.- EXP:1-27/11 APROVACIÓ DEFINITIVA ESTUDI DE DETALL. 

 
 

El Batle explica la proposta d’aprovació definitiva de l’estudi de 
detall l’objecte del qual és establir alineacions i rasants completant les ja 
assenyalades en el sòl urbà per les NS i ordenar volums. Explica que es 
va aprovar inicialment per la Junta de Govern Local, va estar exposada 
al públic i ara calia l’aprovació definitiva pel Ple. 

El Batle dóna la paraula al Sr. Miquel Riera Muñoz, del grup 
municipal del Partit Popular. Aquest li pregunta per què es demana un 
estudi de detall, si és per a augmentar la volumetria. El Batle li respon 
que és necessari per a fer rectificacions i que sí que és per a augmentar 
volums. 

A continuació dóna la paraula al portaveu del PSM, el Sr. Pere 
Fuster Nadal, que li pregunta si l’aprovació de l’estudi de detall per a 
l’agrupació de finques és un pas previ per a construir. El Batle respon 
afirmativament i a continuació el Sr. Fuster diu que ja està construït; 
pregunta si s’han fet les inspeccions pertinents de l’estiu cap aquí per a 
aturar l’activitat. El Batle diu que no pot contestar amb tanta precisió, 
que ho transmetrà al departament d’Urbanisme per a que en tinguin 
constància. El Sr. Fuster diu que el seu grup s’abstindrà perquè no 
donarà suport a una iniciativa que no segueix els tràmits legals 
pertinents. 



Sense més intervencions es passa a la votació de l’aprovació definitiva 
de l’estudi de detall. 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ L’ANTERIOR PROPOSTA D’ACORD, 
S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (9 UCAP-PSOE) I 6 ABSTENCIONS (3 PP, 2 
PSM-ENTESA i 1 EG), ja que és DISSET el nombre legal de membres del 
Consistori i QUINZE els assistents. 
 
 
III.- EXP: 182AG/10 MODIFICACIÓ REGLAMENT TAXIS 
 
El Batle dóna la paraula a la regidora d’Interior, la Sra. Juana Llull Capó, 
que explica la següent proposta: 

“Assumpte: Proposta de modificació reglament municipal del Servei 
públic de viatgers en automòbils de turisme, aprovat inicialment per Ple 
amb data 2 de novembre de 2010. 

Antecedents: 

Vist que s’han detectat errors materials en la versió catalana d’aquest 
reglament i a petició de l’Associació de Taxis d’aquest municipi, escrit 
de data 20 de juny 2011, amb registre d’entrada en aquest Ajuntament 
el 28 de juny 2011. 

Proposta: 

A- Anul·lar la versió catalana d’aquest reglament per errors materials. 

B- Aprovar inicialment la modificació de l’article 27, apartats b) i d) 
d’aquest reglament. 

On diu: “Apartat b- Cuando el cónyuge viuda ó herederos legítimos y el 
jublilado no puedan explotar la licencia como actividad única y 
exclusiva, a favor del conductor asalariado que preste el servicio en 
plena y exclusiva dedicación a la profesión y con un mínimo de dos 
años de antelación...”. 

“Apartat d- En las licencias con más de un año de antigüedad, previa 
autorización del Ajuntament de Capdepera, al conductor asalariado 
con permiso de conducir y ejercicio de la profesión durante un año...”. 

Ha de dir: 

“Apartat b- Con un mínimo de dos meses...”. 

“Apartat d- Y ejercicio de la profesión durante un mes”. 



C- Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant la 
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la província i al tauler 
d’anuncis de la corporació, per un termini de 30 dies hàbils a comptar a 
partir de l’endemà de l’ultima d’aquestes publicacions, a fi que 
qualsevol persona els pugui examinar i formular-hi reclamacions. En cas 
que no es presentin al·legacions durant el termini assenyalat, aquest 
acord esdevindrà definitiu. I es comunicarà així mateix als mateixos 
interessats”. 

Iniciat el torn d’intervencions, el portaveu del PSM, el Sr. Fuster, 
pregunta a la regidora d’Interior si quan es va parlar del reglament es va 
comentar el tema dels taxímetres. La regidora d’Interior, la Sra. Llull, li 
respon que sí, que tots menys un el tenen posat; que està en marxa en 
les línies interurbanes i que les urbanes estan pendents d’un estudi 
econòmic i que suposa que per al mes de maig estarà a punt. 

El Batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis 
Tous, que manifesta que és una proposta dels taxistes i a ells els va bé si 
els taxistes hi estan d’acord. Demanen al departament d’Interior que 
supervise el compliment del reglament. 

 
Sense més intervencions, se sotmet la proposta a votació. 

 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ L’ANTERIOR PROPOSTA D’ACORD, 
S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (9 UCAP-PSOE) I 6 ABSTENCIONS (3 PP, 2 
PSM-ENTESA i 1 EG), ja que són DISSET el nombre legal de membres del 
Consistori i QUINZE els assistents. 
 
IV.- EXP: 29/MA/08, DE PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DEL MODEL DE TARIFES 
PROGRESSIVES D’AIGUA 
 

El Batle dóna la paraula al regidor de Medi Ambient, el Sr. Albert 
Llull Ginard, que explica la proposta de modificació que, transcrita de 
forma literal, és la següent: 

“ASSUMPTE: Proposta modificació model de tarifes progressives pel 
consum d’aigua al terme municipal de Capdepera 
 
 

1. Antecedents 
  

Vist que s’ha detectat una incongruència en el model de tarifes 
progressives pel consum d’aigua al terme municipal de Capdepera 
aprovat per acord de Ple de tres de juny de 2008, ja que en la quota de 



consum es detalla literalment: “La tarifa aplicable al consum total serà la 
que correspon al tram del consum superior”; no obstant això, a 
continuació figura una fórmula per al càlcul de la quota consum que no 
correspon amb la descripció ni amb el model de tarifes progressives que 
es volia aconseguir. 
 

2. Proposta 
 

Que per tal que les tarifes per al consum d’aigua s’ajustin a un model de 
tarifa progressiva i s’esmeni l’errada del model, es proposa que es 
suprimeixi “La tarifa aplicable al consum total serà la que correspon al 
tram del consum superior” i que es modifiqui tot el que afecta a la quota 
consum, quedant de la següent manera: 
 
“S’estableix la unitat equivalent (u.e) per determinar la quota de 
consum (qc). 
 
- Per a cada tipus d’ús hi ha una relació d’unitats equivalents: 
 

Usos Unitats equivalents (u.e) 
Habitatge/ Apartament turístic 1 

(2.5) Plaça hotelera (1) 0.4 
Comerç, taller, fusteria, local, 

lloguer cotxes 
3 

Bar, cafeteria, restaurant, 
discoteca 

5 

Indústria i obra 4 
Clubs nàutics, espais esportius, 

rentacotxes 
5 

Empresa h2O * 9 
 
* Empresa h2O: empresa que utilitza l’aigua en el seu procés productiu o 
és part fonamental del seu servei (empreses frigorífiques, tintoreries, etc.).  
 
- La quota de consum: 
 
 

Bloc  Consum (per u.e. i mes) €/mes.m³ Euros/mes 
I fins a 10 m3 Y qcI  =  Y * m3I 
II major de 10 fins a 25 m3 1.5*Y qcII = 1.5 *  Y * m3II  
III major de 25 fins a 40 m3 3*Y qcIII = 3 *  Y * m3III 
IV major de 40 m3 6*Y qcIv = 6 *  Y * m3III 

 
 
En edificis sense comptadors individuals la tarifa aplicable resulta de 
dividir el consum pel nombre d’habitatges. 
 



La quota de consum total serà el sumatori de les quotes de consum 
fraccionat en blocs: 
 
qc = qcI + qcII + qcIII + qcIv  “ 

 
El regidor de Medi Ambient proposa fer oportuna aquesta 

modificació. 
 

Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant la 
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la província i al tauler 
d’anuncis de la corporació, per un termini de 30 dies hàbils comptadors 
des de l’endemà de l’última d’aquestes publicacions, a fi que qualsevol 
persona els pugui examinar i formular-hi reclamacions o al·legacions 
durant el termini assenyalat. Si no se’n formulen aquest acord 
esdevindrà definitiu. I es comunicarà així mateix als mateixos interessats”. 

 
 Iniciat el torn d’intervencions, el Batle dóna la paraula al portaveu 
del Partit Popular. El Sr. Riera pregunta si han d’entendre que en principi 
les tarifes d’aigua no han de canviar. El Sr. Llull contesta que es modifica 
una frase que induïa a error i proposen canviar la fórmula simplificant-la, 
dient el mateix però de forma més clara. 

 Sense més intervencions se sotmet a votació. 

 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ L’ANTERIOR PROPOSTA D’ACORD, 
S’APROVA PER 12 VOTS A FAVOR (9 UCAP-PSOE, 2 PSM-ENTESA i 1 EG) I 3 
ABSTENCIONS (3 PP), ja que és DISSET el nombre legal de membres del 
Consistori i QUINZE els assistents. 
 
 
V.- EXP: 1/INTERV/2012 MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL ESCOLA 

MÚSICA 

El Batle explica el motiu de la modificació que transcrita de forma 

literal diu: 

“Havent estat aprovada la darrera ordenança fiscal que regula el 
preu públic de l’Escola de Música el dia 30 de desembre de 2008 i 
davant la necessitat de reduir la despesa que aquest Ajuntament ha de 
suportar per aquest servei, la regidora d’Educació proposa al Ple: 
 
De conformitat amb l’informe de l’Interventor de data 14 de desembre 
de 2012 
 



1. Aprovar inicialment la modificació de l’ordenança fiscal que regula el 
preu públic de l’Escola de Música. 
 
- Al primer paràgraf de l’article 4, on diu: 
 
“El pagament del preu públic es farà a les pròpies instal·lacions 
municipals mitjançant domiciliació bancària, o ingrés a comptes 
restringits d’ingressos. L’organització de cada curs informarà de les 
formes d’ingrés.” 
 
Ha de dir:  
 
“El pagament del preu públic es farà mitjançant domiciliació bancària.” 
 
- Al segon paràgraf de l’article 4, on diu: 
 
“Les tarifes mensuals es meritaran el primer dia de cada mes i es 
satisfaran dins els deu primers dies del respectiu mes”. 
 
Ha de dir: 
 
“Les tarifes mensual es meritaran el primer dia de cada mes i es 
satisfaran dins els tretze primers dies del respectiu mes”. 
 
- A l’article 4 se suprimiran el 4t i 5è paràgrafs. 
 
- A l’article 5, on diu: 
 
“S’estableix un descompte del 10% per a membres de famílies 
nombroses i per a alumnes matriculats a més d’un instrument.” 
 
Ha de dir: 
 
“S’estableix un descompte del 10% per a membres de famílies 
nombroses.” 
 
- Els quadres de tarifes de l’annex seran substituïts pels següents: 
 

ENSENYAMENTS NO REGLATS QUOTA 
MENSUAL 

Juguem amb la Música I, II i III 16,00  

Llenguatge Musical Iniciació i Preparatori 19,00  

Llenguatge Musical Lliure 19,00  

Clarinet (individual, 30 minuts) 38,00  

Flauta (individual, 30 minuts) 38,00  



Saxòfon (individual, 30 minuts) 38,00  

Trombó (individual, 30 minuts) 38,00  

Trompa (individual, 30 minuts) 38,00  

Trompeta (individual, 30 minuts) 38,00  

Guitarra clàssica (individual, 30 minuts) 38,00  

Conjunt de guitarres  19,00  

Guitarra elèctrica (individual, 30 minuts) 38,00  

Piano (individual, 30 minuts) 38,00  

Violí (individual, 10 minuts) 16,00  

Violí (individual,  15 minuts) 19,00  

Violí (2 alumnes, 30 minuts) 19,00  

Violí (individual 30 minuts) 38,00  

Orquestra de corda  19,00  

Percussió (col·lectiva, 1 hora) 19,00  

Percussió (col·lectiva, 30 minuts) 16,00  

Percussió (individual, 30 minuts) 38,00  

Tècnica vocal (individual, 30 minuts) 38,00  
Xeremia, flabiol i tamborino (individual, 45 
minuts) 

38,00  

Xeremia, flabiol i tamborino (conjunt, 45 
minuts) 

19,00  

 
 
 

 

ENSENYAMENTS DE GRAU ELEMENTAL QUOTA 
MENSUAL 

Llenguatge Musical  30,00  

Instruments de Grau Elemental  76,00  

Bandeta 5,00  

Conjunt instrumental, excepte bandeta 15,00  

Cor 5,00  

  

ENSENYAMENTS PROFESSIONALS QUOTA 
MENSUAL 

Llenguatge Musical  35,00  

Harmonia 38,00  

Instrument 76,00  

Conjunt instrumental de guitarra o piano 15,00  



Orquestra 20,00  

Cor 5,00  

Acompanyament 38,00  

Música de cambra 30,00  

Piano complementari 35,00  

Història de la Música 38,00  
 
 
 
3.- Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant la 
publicació d’un edicte al BOIB i al tauler d’anuncis de l’Ajuntament, per 
un termini de trenta dies  comptadors des de l’endemà de l’ultima 
d’aquestes publicacions, a fi que qualsevol persona els pugui examinar i 
formular-hi reclamacions o al·legacions. Si durant el termini assenyalat 
no se’n formulen esdevindrà definitiu.” 
 

 Iniciat el torn d’intervencions, el Batle dóna la paraula a la Sra. 
Margalida Servera Ferrer, que exposa que aquesta ordenança és per a 
reduir el dèficit però calculat amb els mateixos nins, i com el nombre de 
matriculats baixarà tornaran a tenir el mateix problema. El seu grup està 
en contra i pensen que en alguns trams aquesta apujada és abusiva. 
 
 El Batle comenta que si no hi ha prou alumnes no es farà l’activitat 
i que encara que s’incrementin les tarifes el servei continuarà sent 
deficitari. Es dóna la paraula a la Sra. Caimari, que explica que 
l’apujada sols afecta a 31 de 161 nins. El Sr. Sansó Flaquer comenta que 
si l’equip de govern no s’haguera apujat el sou, aquestos 31 nins tindrien 
classes pel mateix preu. 
 
 A continuació, atorgada la paraula al portaveu del PSM, el Sr. 
Pere Fuster,  manifesta que en aquestos casos fan falta més comissions 
informatives. Continua explicant que en general els serveis públics són 
deficitaris i que van fer una proposta de mancomunar serveis per a que 
fóra més barat i es reduïra el dèficit; que la postura adoptada és una 
postura massa fàcil. Demana que se’n pensen d’altres. 

El Batle contesta que encara que no s’ho cregui després de rebre 
la proposta en la comissió informativa, l’equip de govern es va reunir per 
a mancomunar els servei i els municipis consultats no hi estaven 
interessats. En la reunió que van tenir a Artà, se’ls va comunicar que 
també volen apujar les tarifes; aquestes seran el doble que a 
Capdepera, ja que les seves actuals són les que nosaltres hem apujat 
ara. 

 
El portaveu del PSM, el Sr. Fuster, finalitza la seva intervenció dient 

que finalment ara o a la llarga s’haurà de mancomunar el servei. 



 
El Batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, 

que exposa que ells en aquest punt hi votaran en contra per un parell 
de motius. Primer no estan d’acord amb l’estudi econòmic on surt una 
despesa de personal d’uns 180.000’-€. Pensen que s’ha fet amb l’antic 
organigrama i que ara és distint després de la jubilació de l’anterior 
Directora. Evidentment, continua dient que es poden incloure a l’estudi 
econòmic altres despeses totalment legals, com a part proporcional de 
Secretari, Interventor, etc… Però ells troben que malgrat no hi hagués 
l’escola de música, aquestes despeses serien les mateixes. Comenta, per 
altra banda, que l’estudi econòmic preveu que amb l’augment de les 
taxes, es minvarà el dèficit i pensen que tindrà l’efecte contrari com ja 
ha passat amb l’escoleta, que s’han pujat els preus i ha significat una 
abaixada d’usuaris. Recorda a l’equip de govern que estem en crisi 
econòmica. A més, també recorda que al programa electoral d’UCAP 
hi ha un punt que posa i cita literalment: “dur a terme un estudi de 
viabilitat per rebaixar els impostos i les taxes municipals”. 
 

Continua comentant que el que fa aquesta apujada de preus és 
al cap i a la fi un retall en educació, on es minvarà a moltes famílies la 
possibilitat de cursar aquests estudis, per qüestions purament 
econòmiques, cosa que, a nivell autonòmic tant critiquen, per a ells 
encertadament. 
 

Per finalitzar la seva intervenció, diu que per a ells si queda 
damunt la taula per a un millor i més afinat estudi econòmic ho 
agrairan. Sí que pensen que s’ha d’apujar el cost de la vida, l’IPC per no 
perdre competitivitat, però no aquesta apujada que va des del 13% al 
40%, i a més reiteren que no estan d’acord amb l’estudi econòmic. 
 

 El Batle respon dient que l’Ajuntament ha de funcionar i que per 
això és necessari controlar el dèficit i que la manera de controlar-lo 
sense retallada és controlar la despesa; i que amb aquesta apujada 
tampoc tapen el dèficit. Que abans de suprimir l’ensenyament reglat 
intenten la viabilitat del servei amb aquesta apujada. 
 
 Sense més intervencions se sotmet la proposta a votació.  
 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ L’ANTERIOR PROPOSTA D’ACORD 
S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (9 UCAP-PSOE) I 6 VOTS EN CONTRA (2 
PSM-ENTESA, 3 PP I 1 EG), ja que és DISSET el nombre legal de membres 
del Consistori i QUINZE els assistents. 
 

VI.- EXP:22AG/2012 PROPOSTA PSOE-UCAP SOBRE EL MANTENIMENT DELS 
SERVEIS D’URGÈNCIA A L’HOSPITAL DE MANACOR. 
 



 
El Batle comenta que aquesta proposta va passar per Comissió 
Informativa d’Assumptes Plenaris i es va decidir que passaria al plenari. 
L’Ajuntament de Capdepera sol·licita a la Conselleria de Salut, Família i 
Benestar Social: 

1. Reconsiderar la decisió i no eliminar cap guàrdia ni de presència 
física ni localitzada a l’hospital de Manacor. 

2. Mantenir els serveis que tan bons resultats han obtingut al llarg de 
tots aquests anys. 

3. Trametre aquesta moció a la Conselleria de Salut, Família i 
Benestar Social. 

 
Iniciat el torn d’intervencions, el Batle dóna la paraula al Sr. Riera, 

portaveu del Partit Popular, que pregunta a la Sra. Caimari si va tenir 
una reunió amb la Consellera, a la qual cosa respon que va anar a una 
conferència i que les coses no van quedar massa clares. El Batle 
continua dient que aquesta moció és per a recordar que tots els serveis 
de l’Hospital de Manacor són necessaris i no volen que es retallen. El Sr. 
Riera conclou dient que no sabem exactament com funciona l’hospital 
ni els problemes que tenen. Per tant, haurien de deixar que feren 
l’informe per a poder estudiar-lo i que ells donaran un vot de confiança 
a la Sra. Consellera. 

 
El portaveu del PSM, el Sr. Fuster, i el portaveu d’ Es Grup, el Sr. Melis, 

assenyalen que hi votaran a favor. 
   
 Sense més intervencions la proposta se sotmet a votació. 

 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ L’ANTERIOR PROPOSTA D’ACORD, 
S’APROVA PER 12 VOTS A FAVOR (9 UCAP-PSOE, 2 PSM-ENTESA i 1 EG ) i 3 
ABSTENCIONS (3 PP), ja que  és DISSET el nombre legal de membres del 
Consistori i QUINZE els assistents. 
 
 
XI.- DECRETS I RESOLUCIONS. 
 
 Es dóna compte dels decrets i resolucions del número 265 al 270 
del llibre del 2011 i del núm. 1 fins al 97 del llibre de 2012. 
 
 El Batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, que pregunta 
sobre una sèrie de decrets que fan menció a una subrogació 
d’expedients disciplinaris al Consell. El Batle contesta dient que són 
requeriments de l’Agència de Disciplina Urbanística des de l’any 2008 i 
simplement estem donant trasllat de la documentació que ens 
requereixen.  
 
 



 Demana la paraula el Sr. Pere Fuster, que sol·licita que es voti la 
urgència de la inclusió d’una moció relativa a la compensació de 
deutes entre les empreses i autònoms i l’Ajuntament. 
 
 Se sotmet a votació.  
 
  VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA URGÈNCIA, de conformitat 
amb allò establert a l’article 91.4 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
Decret 2568/1986, de 28 de novembre, S’APROVA PER UNANIMITAT, ja 
que són DISSET el nombre legal de membres de Consistori i QUINZE els 
assistents. 
 
 A continuació el portaveu del PSM, el Sr. Fuster, llegeix la moció 
que es transcriu de forma literal: 
 

“El grup municipal del PSM-ENTESA a l'Ajuntament de Capdepera presenta a la 

consideració del Ple la següent, 
 

M O C I Ó  

I. L'Ajuntament de Capdepera, com molts altres ajuntaments, té dificultats per pagar 
les factures pendents a les empreses i proveïdors que fan feina per al Consistori. El retard 
en el pagament pot arribar fins a un any, circumstància que deixa els petits autònoms i 
les petites empreses en una situació molt delicada, ja que ells han de seguir fent front ais 
seus deutes tot i no haver cobrat de l'Administració. 
 
Per la seva banda, aquestes mateixes petites empreses i autònoms han de pagar els 
corresponents tributs municipals a l’Ajuntament, ja estiguin relacionats amb la seva 
activitat professional o no. El cert, però, és que en el seu cas un retard en el pagament 
suposa un recàrrec automàtic. 
 
Per a solucionar aquesta situació, alguns ajuntaments han començat a compensar 
aquests deutes recíprocs, és a dir, el deute de l'ajuntament a petites  empreses i 
autònoms amb els tributs vençuts pendents de pagament d'aquestes mateixes 
empreses i autònoms. 
 
II.- Aquesta solució, en conseqüència, permet fer la vida un poc més fàcil a aquells 
petits empresaris que deuen diners a l'Ajuntament, a més d'alleugerir les tramitacions 
administratives. 
 
És necessari per tant que l'equip de govern faci les gestions necessàries per aplicar 
aquesta alternativa, sempre garantint la liquiditat de l'Ajuntament i, si fos necessari, 
aprovi un Pla de Disposició de Fons que contempli aquesta possibilitat i introdueixi els 
canvis adients a les ordenances fiscals. En tot cas, a l'hora de pagar, sempre s'han de 
prioritzar les despeses de personal i les obligacions d'exercicis anteriors. 



Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Capdepera adopta el següent 

ACORD 
 

Primer i únic- L'Ajuntament de Capdepera es compromet a estudiar tan aviat com 
pugui els mecanismes per a possibilitar que aquelles empreses i autònoms que així ho 
demanen puguin compensar les quantitats que deguin a l'Ajuntament en 
concepte de tributs municipals vençuts amb aquelles altres que l’Ajuntament els 
degui per feines, encàrrecs o provisió de materials o productes, sempre i quan se 
n’hagi aprovat el seu pagament, garantint la liquiditat del mateix Ajuntament, 
respectant en tot cas l’ordre d’antiguitat de les factures degudes per l’Ajuntament i 
donant prioritat a les empreses i autònoms de menor volum de negoci.” 

 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ L’ANTERIOR PROPOSTA D’ACORD, 
S’APROVA PER 15 VOTS A FAVOR (9 UCAP-PSOE, 3 PP, 2 PSM-ENTESA i 1 
EG), ja que és DISSET el nombre legal de membres del Consistori i 
QUINZE els assistents. 
 
 
XII.- PRECS I PREGUNTES 
 

El Batle dóna la paraula al portaveu del PP, el Sr. Riera, que fa una 
sèrie de preguntes. En primer lloc pregunta per l’estudi dels focs artificials 
al Castell de Capdepera i el tema de la barana. El Sr. Torres Malpesa li 
contesta que estan pendents d’un informe, que encara no han 
contestat des de la Conselleria, i que quan arribi la resposta li ho faran 
saber. Quant a la barana, contesta que el dia 27 de febrer va entrar 
sol·licitud per a que passi per ponència el projecte el dia 8 de març. 

 
Pregunta també pel tema del conveni que hi ha relatiu al 

cadastre: si és una empresa privada, quin és el cost, etc. El Sr. Sureda li 
contesta que no es tracta d’una empresa privada sinó d’un conveni 
amb Sant Llorenç per a la cessió temporal d’un treballador i que el cost 
no el sap amb exactitud, però ronda els 15.000 euros. 

 
En tercer lloc demana que aclarixquen el tema de les taules del 

passeig Enginyer Gabriel Roca, ja que hi ha un conveni del 2006 i volen 
saber si ha canviat qualque cosa. El Sr. Sureda, regidor de Vies i Obres, 
contesta que consultada la Policia no hi ha cap tipus de conveni i que 
es compleix amb la legalitat.  

 
Per últim, fa referència al carrer Centre i pregunta per la planxa 

que hi ha al carrer, vol saber com està tot aquest tema. El Batle li respon 
que divendres passat va passar per Junta de Govern, es va aprovar el 
modificat del projecte i que estan a l’espera que la Conselleria de 
Treball autoritzi el pla presentat per l’empresa per a la retirada de residus 
tòxics. 



 
El Batle dóna la paraula al portaveu del PSM, el Sr. Pere Fuster, que 

exposa que en relació amb el tema del passeig Enginyer Gabriel Roca 
aquesta setmana va parlar amb la Policia, que són els encarregats de 
tramitar aquestos expedients, i que els han informat que aquesta mesura 
encara no està aprovada. Demanen si és habitual fer aquest tipus de 
proves. El Batle li respon que la prova s’ha fet per a comprovar 
l’ocupació i que si no dóna resultats l’any vinent no se’n posaran. El Sr. 
Fuster proposa que aquestes mesures es consulten amb les associacions 
i la gent de Cala Rajada, ja que s’ocupa la via pública. El Batle respon 
que ja s’han reunit amb els comerciants i que van arribar a un acord, 
però que hi ha persones que pensen que ja està bé com està. I les 
associacions poden opinar, però no poden esperar que tots hi estiguin 
conforme. El Sr. Sureda continua dient que per al pròxim plenari està 
prevista la modificació de l’Ordenança d’ocupació de via pública i 
espera arribar a un consens. Suposa dinamitzar el poble, creant ambient 
i creant feina. Han de mirar que no suposi un obstacle als vianants. I que 
suposa un benefici de trenta mil euros a diferència de l’any anterior, que 
eren quinze mil euros. El Sr. Fuster li pregunta si han pensat què faran 
amb les paradetes de fira que es posaven per les festes del Carme i el 
Sr. Sureda li contesta que es posaran al carrer Lepanto. Per finalitzar 
aquest tema el Sr. Fuster manifesta que l’aprovació d’aquesta 
modificació serà un bon moment per a posar-se d’acord i tenir en 
compte els comerciants i també els veïns. 

 
El Sr. Fuster pregunta com està el tema dels habitatges de 

protecció oficial a Capdepera. El Batle li respon que hi estan treballant, 
que els de l’entrada de Son Servera estan pendents que GESA els doni 
llum i connecti amb un transformador. La regidora de Serveis Socials, la 
Sra. Renaud, explica que els habitatges de la zona de l’Hotel Vaquer 
estan pendents de la contractació d’un nou contractista, ja que  
l’anterior va entrar en fallida. 

 
Dirigint-se al regidor de Medi Ambient, vol aclarir dues qüestions: la 

primera relativa a l’entrada del Gulló i la segona, a l’assumpte de 
l’abocador. 

 
El regidor de Medi Ambient, el Sr. Llull, en relació amb la primera 

pregunta li contesta que han arribat a un acord amb el propietari 
d’aquesta entrada i que una vegada se senyalitzi la zona nudista es 
tornarà a obrir l’accés. Pel que fa a la segona qüestió, afirma que si en 
el termini d’un any es resolen les deficiències no tindran problema a 
rebre els doblers dels fons europeus.  

  
Per últim, el Batle dóna pas al portaveu d’Es Grup, el Sr. Melis, que 

inicialment vol fer un prec en relació amb el carrer Centre; vol demanar 
que si no es pot finalitzar abans del Mercat Medieval s’ajorni fins a 



després de l’estiu, per no entorpir la pujada de turistes. El Batle li respon 
que les obres quedaran aturades i fins al novembre no s’iniciaran. 

 
Dirigint-se a la regidora d’Interior, la Sra. Llull, li pregunta per 

l’expedient de modificació de les multes de trànsit. Aquesta li respon 
que es va fer una feina debades, ja que hi ha una llei que marca les 
quanties i aquestes s’han d’aplicar. 

 
A continuació, pregunta com està el tema de las tarifes de les 

escoletes, tema pel qual els pares van venir a parlar fa un parell de 
plenaris. El Batle respon que va parlar amb la representant i li va 
comunicar que en principi es van consensuar unes tarifes mitjanes, però 
que apujaran el dèficit i que estan a l’espera del vistiplau de la 
concessionària. 
 

Continua fent un altre prec, que es facin les gestions necessàries 
per tal de llevar el cablejat aeri de les zones de Cala Rajada, que es van 
embellir amb el pla E, ja que ara ja no hi ha excuses que no basta 
l’electricitat. El Batle li contesta dient que instarà GESA per a que ho 
facin.  
 
 Pregunta pel tema del conveni de personal, com estan les 
gestions. El Batle li respon que estan esperant un informe del Ministeri de 
Funció Pública i la FELIB en relació amb l’aplicació de les 37,5 hores i que 
un cop les tinguin es tornaran a reunir. 
 
 L’ultima pregunta és amb relació a si l’equip de govern opta per 
baixar la sala d’exposicions del Cap Vermell a baix. El Batle va 
respondre que les exposicions estaven fent-se al bar i a l’entrada de 
l’Auditòrium perquè la sala de dalt estava ocupada. 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, per ordre del Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les vint-i-dues hores, de la qual jo, la 
Secretària, done fe. 
 
EL BATLE                                                                                                      LA 
SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                                                  Maria del 
Mar Terol Andrés 
 

 

 


